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VAN HET BESTUUR

Verslagen vergaderingen bestuur

Vergadering Dagelijks Bestuur met Commissarissen 
op 7 september
Bespreekpunten o.a.:
•	 Evaluatie Bestuur, MT en nieuw bestuursconcept
•	 Verzoek tot woningruil, waartoe de Raad van Com-

missarissen geconsulteerd moet worden
•	 Proces aanpassen statuten en huishoudelijk 

reglement
•	 Inventarisatie (onderhouds)subsidies
•	 Proces begroting 2023

Vergadering Algemeen Bestuur op 7 september 
Bespreekpunten o.a.:
•	 Managementrapportage, met extra aandacht aan 

achterstanden betalingen huurders en B-leden
•	 Verzoek woningruil: besloten werd dit vanwege 

complicaties voor de wachtlijst en precedent- 
werking niet toe te staan

•	 Onderhoud achtergevels hoogbouw. Daar werd 
betonrot vastgesteld en een plan van aanpak 
wordt opgesteld nadat een destructief (hakken in 
het beton) onderzoek is afgerond

•	 Actielijst en notulen
•	 Enquête nieuwsbrief (zie elders in deze nieuws-

brief)
•	 Overzicht subsidies

Vergadering Algemeen Bestuur op 5 oktober
Bespreekpunten o.a.:
•	 Managementrapportage en betalingsachter- 

standen (zie elders)
•	 Vaststellen notulen Algemene ledenvergadering 

2022
•	 Wijzigingen statuten en huishoudelijk reglement. 

Aanpassingen en planning bespreken (zie elders)
•	 Update ICT + website

Haags Hofjesoverleg 6 oktober
Bespreekpunten o.a.:
•	 Verduurzaming (o.a. rapport De Groene Grachten)
•	 Energieprijzen en mogelijke huurachterstanden
•	 Onderhoudssubsidies
•	 Wateroverlast
•	 Wachtlijsten
•	 Presentatie project Stadsherstel

Enquête nieuwsbrief

D e nieuwsbrief augustus 2022 bevatte een, door 
Yvette Epskamp samengestelde anonieme be-
wonersenquête. Doel was zichtbaar te krijgen 

hoe onze nieuwsbrief wordt gewaardeerd en na te 
gaan of er suggesties ter wijziging/verbetering zijn.
19 enquêteformulieren kwamen retour. Dat betekent 
dat bijna15% van onze bewoners reageerde. 

Op de verschillende onderdelen van de vragenlijst 
werd als volgt gemiddeld gescoord 
(op een schaal van 0 tot 10):

1. Wat vindt u van de verschijningsvorm als papieren 
publicatie? 
9 punten

2. Is de informatie over de bestuursvergaderingen 
duidelijk en geeft het voldoende inzicht? 
8 punten

3. Is de financiële informatie voldoende duidelijk? 
8 punten

4. Hoe waardeert u de rubriek ‘Onderhoud’ (weer-
gave van de voortgang, toelichting op monument 
gebonden maatregelen, inzage in het proces) 
9 punten

5. De vaste rubrieken: 
Overgrote meerderheid van de respondenten wil 
die handhaven. 
Nieuwe rubrieken: 
Informatie over de energietransitie is gewenst 
Geschiedenis en nieuwe monumenten: 
Vindt een zeer kleine minderheid niet echt nodig 
Kinderrubriek: 
Daarover wordt genuanceerd gedacht. Tussen: 
„die zijn onze toekomst” en „het bestuur heeft het 
al zo druk”. 
Beeldmateriaal: 
Wordt door de overgrote meerderheid gewaar-
deerd. 
 
Een greep uit de opmerkingen: 
Digitaal zou efficiënter zijn (1x) 
De informatie wordt dan wel digitaal verspreid 
maar de papieren uitgave moet blijven (1x) >> 
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O nze statuten en huishoudelijk reglement dateren van 2005 en zijn inmiddels aan her-
ziening toe. Op 28 juni 2021 werden enkele wijzigingen aangebracht:

•	 Een wettelijk verplichte vervangingsregeling Bestuurders/Commissarissen
•	 Gemeentelijke betrokkenheid bij statutenwijziging vervallen 

Een verdere aanpassing van de regels van onze Vereniging is al enige tijd in voorbereiding. Ze 
dienen eigentijds te worden gemaakt, enkele foutjes hersteld, verouderde artikelen verwijderd 
en enkele nieuwe artikelen toegevoegd. Er is inmiddels een Powerpointbestand met voor-
gestelde wijzigingen dat een 100-tal bladen omvat. Dat zijn niet alleen wijzigingen, ook de
huidige situatie wordt beschreven en uitleg wordt over bepaalde zaken opgenomen.
Op het moment van schrijven (week 42) ligt dit concept ter beoordeling bij een in verenigings-
recht gespecialiseerde notaris. Wanneer deze zijn reactie heeft gegeven zullen mogelijk nog 
enkele aanpassingen worden doorgevoerd, waarna we de wijzigingsvoorstellen aan de leden 
zullen voorleggen. 
Het plan was om voor het einde van dit jaar de aangepaste statuten en het huishoudelijk regle-
ment klaar te hebben. De notaris heeft laten weten dat, gezien het forse aantal door te voeren 
wijzigingen, het niet realistisch is dit jaar nog de nieuwe statuten en het huishoudelijk reglement 
aan de leden ter besluitvorming voor te leggen.
Tijdens een bijeenkomst op 19 januari 2023 in wijkgebouw de Hyacint wordt u geïnformeerd 
over de voorgenomen aanpassingen. Een brief met bijzonderheden ontvangt u binnenkort.

Denk mee!
Een van de zaken die nader bekeken moet worden zijn de artikelen betreffende de wachtlijst, 
inschrijving en woningtoewijzing. De vraag doet zich voor of er niet een ingrijpende herziening 
nodig is van de wachtlijstsystematiek. Een die zich toespitst op werkbaarheid voor de wachtlijst-
beheerder, toewijzingssystematiek en vereenvoudiging van de regels. 
Nu zijn er vier wachtlijsten (de A, B, C en D-lijst) en we zouden er graag minder hebben. >>
 

Ook: 
Een papieren versie kan ik op m’n gemakkie lezen. 
Het is een prima medium om van het reilen en 
zeilen van de vereniging op de hoogte te blijven. 
De vormgeving en informatie worden zeer op prijs 
gesteld (kleurrijk om te lezen). 
Sorry: alles is overdreven positief maar dat zijn we 
ook echt over de nieuwsbrief. 
Graag informatie over toekomstig onderhoud.
Informatie over evenementen en kinderen: hoeft 
niet. 
Hoe ver staat het met de energietransitie? 
Hou de foto’s van de verbouwingen er in. 
De complimenten aan het bestuur. 
Veel waardering: kan menig bestuur jaloers op zijn 
De betrokken werkgroepen tijdig over content en 
deadlines informeren.

Samengevat
Uit de respons blijkt dat de nieuwsbrief bijzonder 
positief wordt gewaardeerd (we moesten er bijna van 
blozen). Het beeld komt naar voren dat we een aan-
genaam leesbaar en informatief product leveren waar 
weinig op aan valt te merken. Zie de verschillende 
complimenten. Dat is een zeer prettige constatering.

Er zijn enkele individuele opmerkingen (zoals: geen 
personalia opnemen; geen specifieke aandacht voor 
kinderen; geen aandacht voor evenementen). Dat be-
treft echter onderwerpen die juist voor een vereniging 
als de onze waardevol worden geacht.
Anticiperen op onderhoudszaken en aandacht voor 
energietransitie verdienen de aandacht.  

Statistisch gezien kun je aan een respons van 15% 
geen harde conclusies verbinden. Alle respondenten 
zijn louter positief over de nieuwsbrief maar we vragen 
ons af hoe de brief wordt gewaardeerd door be- 
woners die niet reageerden en wellicht niet positief 
zijn. Dat weten we nu niet en dat is jammer. 
Eén en ander overwegende werd besloten om door 
te gaan met onze papieren nieuwsbrief in het huidig 
format, met meer aandacht voor onderhoudszaken en 
energietransitie maar mogelijk in een meer beknopte 
versie. Het bestuur ziet de nieuwsbrief namelijk als een 
belangrijk communicatiemiddel met de leden, die er 
hopelijk allemaal iets van hun gading in treffen.
Wij danken alle respondenten voor hun zeer gewaar-
deerde bijdragen!

Herziening statuten en huishoudelijk reglement
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Ook de toewijzingssystematiek van de woningen vinden we niet eigentijds 
en het inschrijven van aspirant-leden zou ook anders moeten. Zoals het nu 
gaat stroomt de wachtlijst bij openstelling vol, met wachttijden van soms 
tien jaar tot gevolg. De doorstroom van laag- naar hoogbouw kan wellicht 
ook anders worden geregeld. Het bestuur heeft over dit alles wel ideeën 
maar we vinden het belangrijk dat u als lid meedenkt en ons adviseert over 
deze voor alle (aspirant)leden belangrijke materie.
Een kleine commissie van maximaal zes bewoners zou dit klusje moeten 
kunnen klaren. Liefst voor de helft bewoners van de etagewoningen en de 
helft laagbouw en dan ook nog een mix van oud en jong. Wilt u een bij-
drage leveren aan de vereenvoudiging van de wachtlijstsystematiek, meldt 
u dan aan via info@daalenberg.nl. 
Het plan is om de commissie in januari aanstaande aan de slag te hebben. 
Wilt u meer weten? Stel uw vraag ook via info@daalenberg.nl en er wordt 
contact met u opgenomen. Of spreek een bestuurslid aan.
Wanneer er meer aanmeldingen komen dan zes, dan maakt het bestuur 
een selectie.

B ij bespreking van de
managementrapportage in 
het bestuur op

5 oktober, werd gefocust op de 
betalingsachterstanden. Tot en 
met september waren er nog 
vijf huurders die de huurver-
hoging per 1 juli nog niet hadden 
betaald. Redenen werden niet 
opgegeven, dus er zal sprake zijn 
van nalatigheid of wellicht des-
interesse. 
De wanbetalers bouwden in-
middels een achterstand van 
drie maanden op en die zal snel 
ingelopen moeten worden. En 
dat is niet het enige. Iedere keer 
wanneer een niet-correcte be-
taling wordt ontvangen moet de 

Regel tijdig uw (auto-
matische) betalingen!

administratie in actie komen. 
Een aantekening, een betalings-
herinnering, registratie daarvan, 
bewaking van de betalingstermijn 
en een opgave aan het bestuur. 
Iedere maand weer. 
Dat is niet alleen rotvervelend, 
het jaagt de vereniging ook op 
onnodige kosten. De extra tijd 
en kosten die ons administratie-
kantoor aan de achterstanden 
moet besteden, worden uiteraard 
doorberekend.
Dus hierbij een dringende oproep 
aan iedereen die zijn betalingen 
niet op orde heeft: regel het 
even en voorkom gedoe en extra 
onkosten.
Er zijn ook bewoners die, om 
wat voor reden ook, een andere 
betalingsachterstand dan het niet 
verwerken van een huurverhoging 
opbouwen. Deze achterstanden 

worden uiteraard ook aan ons 
gemeld. Na overleg met de 
administrateur neemt de voorzit-
ter met betrokkenen contact op 
om te horen wat er aan de hand 
is. Indien nodig wordt er dan een 
regeling getroffen.
Een uitzetting wegens oninbare 
huurschuld heeft, voor zover 
na te gaan, slechts één keer in 
ons 105-jarig bestaan plaats-
gevonden. Dat wil het bestuur 
ook graag zo houden.
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O p zaterdag 10 septem-
ber deed Daal en Berg 
opnieuw mee aan Open 

Monumentendag.
Vanaf tien uur ‘s morgens tot en 
met vijf uur in de middag be-
zochten een dikke honderd 
belangstellenden ons complex. 
Na een powerpointintroductie 
werd onder leiding van Klaartje 
de Vrueh, Henri de Vries en 
Jos Praat in ploegen van zo’n 25 
personen een wandeling over ons 
monument gemaakt. De kennis-
making werd afgesloten met een 
bezoek aan de woning van Loukie 
Nak of Henri, die zo vriendelijk 
waren hun woning voor deze ge-
legenheid open te stellen.

Open Monumentendag

Klaartje vertelt In de rij voor Papaverhof 2

N a de oplevering van de 
woning Papaverhof 12 
verplaatsten de mannen 

van Dickhoff zich naar Klimop-
straat nummer 25, het volgende 
pand waarvan de vloeren in 
dusdanig slechte staat verkeren 
dat vernieuwing noodzakelijk is. 
Begin augustus gaf het pand het 
inmiddels vertrouwde beeld:
vloeren eruit en nieuwe balken 
met stalen versteviging erin. De 
timmerploeg leverde in dit pand 
een waar huzarenstukje vloer-
herstel. De balk onder de keuken-
muur bleek plaatselijk doorgerot, 
met scheuren in de muur tot 
gevolg. Frans en zijn timmer- 
mannen hebben, zonder de 
muuropbouw af te breken, dit 
vakkundig opgelost.
De doorgerotte plek werd door 
een nieuw stuk houten draag-
balk vervangen. >> 

Onderhoud

Eerst breken

Daarna opbouwen
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D e staat van de dorpels 
onder de tuinhekjes is
velen een doorn in het 

oog. Opknappen is zeer arbeids-
intensief en dus kostbaar. Daarom 
werd tot een fasegewijze aanpak 
besloten. Dat houdt in dat, waar 
dat mogelijk is, het stucwerk 
wordt gerepareerd: gaten en 
barsten dichten, afsmeren en 
vervolgens van een ‘Keim’ afwerk-
laag voorzien. De dorpels in de 
Klimopstraat zijn het eerste aan 
de beurt. 

Onderdorpels

Wanneer dit pand gereed is stort de werkploeg zich 
op Papaverhof nummer 4. 
Aad en Til Schuurmans zullen geen gebruik maken 
van de wisselwoning. Deze zal tijdens hun afwezigheid 
tijdelijk worden verhuurd.

Zonder de muur af te breken werd het verrotte deel van 
de houten draagbalk vervangen      

Daarna weer opmetselen

Eerst wegbikken

Het deel tussen de huisnummers 
7 en 31 zag er een stuk beter 
uit dan het stuk tussen de num-
mers 1 en 3 (foto). In dat blok 
bleek het metselwerk verzand, 
waren er loszittende en gebarsten 
stenen. Waarschijnlijk komt dat 
doordat de zon daar nauwelijks 
kan komen. Die stukken worden 
uitgehakt, met nieuwe steen 
opgemetseld, aangesmeerd en 
tenslotte van een dekkende Keim-
laag voorzien. 



de tegels en directe omgeving afgeplakt en daarna 
kon het avontuur van de stukadoor beginnen. Ervaring 
met het aanbrengen van de specialistische mortel, was 
er namelijk niet (de gevels werden tijdens de renovatie 
in 1986 door speciaal uit Duisland aangevoerde vaklui 
van de nieuwe bekleding voorzien). 
De afwerking luisterde nauw, 
want het vergunningplichtige 
werk zou door monumen-
tenzorg zo maar afgekeurd 
kunnen worden. Frans Dickhoff 
experimenteerde met de juiste 
dikte van de mortel en toen 
eenmaal de gewenste struc-
tuur gevonden was, werd de 
nieuwe bekleding met flinke 
kracht tegen het metselwerk 
gesmeten. Het resultaat mag 
er zijn en Frans kon direct door 
de Biotex in….

O p donderdag 1 september leek het er op dat 
in de Klimopsraat een rechercheonderzoek 
gaande was. Op het trottoir was namelijk 

zo’n bekende witte tent opgetrokken. Bij nadere 
beschouwing viel het gelukkig allemaal mee want 
het betrof een volgende fase in het vervangen van 
het tuinbeertje bij de familie Withoos. U hebt eerder 
uitgebreid kunnen lezen wat er aan te pas komt om 
het door een automobilist vernielde kolommetje te 
repareren. In het voorjaar werd de kolom in zijn oude 
vorm opgemetseld en afgesmeerd en was het wachten 
op de juiste weersomstandigheden om het Keller-
wurfelpleister aan te brengen. 
Dan weer was het te nat, dan weer bleek het te warm. 
Uiteindelijk werd besloten om het pleisterwerk gecon-
ditioneerd op te brengen want er moest eenmaal een 
einde aan het werk komen. De tent werd geplaatst, 
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Het tuinbeertje Klimopstraat 3

I n de hoekwoning Klimopstraat/Magnoliastraat zijn 
twee muurtjes ingestort. De werkzaamheden om 
alles weer in originele staat te brengen zijn eind 

augustus gestart. Om het werk goed uit te kunnen 
voeren moesten ook enkele stevige struiken worden 
verwijderd. Rob Moree (rechts) en Henri de Vries (links) 
namen dat deel van het karwei gemakshalve voor hun 
rekening.
In week 36 werd gestart met de werkzaamheden. Na-
dat de muurtjes tot aan de fundering waren afgebro-
ken, werd begonnen met het opmetselen. Totdat een 
inspecteur van bouw- en woningtoezicht langskwam 
en gelastte het werk stil te leggen. Eerst vergunning 
aanvragen, met tekeningen, berekeningen en plan-
ning. Pas wanneer de vergunning is afgegeven dient 
het opgemetselde werk te worden afgebroken. Daarna 
mag begonnen worden met het herstel. 
 Je vraagt je af en toe werkelijk af waar we in dit land 
mee bezig zijn. Er gaat wat kapot en dat >> 

Ingestorte muurtjes



D Het moest er een keer 
van komen: de opge-
knapte en in sommige 

gevallen geheel vernieuwde 
pilasters moesten van een
Keimlaag worden voorzien. 
In week 36 werden de werkzaam-
heden gestart. Continuïteit is niet 
mogelijk, aangezien de weers- 
omstandigheden bepalen of er doorgewerkt kan worden. Zolang het kan, 
gaan de medewerkers van Van der Zijden aan de slag om de grijze massa’s 
in de kleur van de gevels te brengen.

moet  worden hersteld. Wanneer bij dat herstel blijkt dat het, uit veilig-
heidsoverwegingen, beter is om alles even af te breken en opnieuw op 
te bouwen, dan doe je dat en breng je het geheel weer netjes in orde. 
Alleen denken instanties daar dus heel anders over. Die hebben proto-
collen en opvattingen. En owee wanneer je als beheerder denkt snel te 
kunnen reageren op een ontstane situatie. Dan krijg je dit…..
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Eerst een vergunning...

Pilasters

H et beschikbaar stellen 
van ‘Keim’-verf om zelf 
de tuinranden, kolom-

men en bloembakken te witten 

Zelfwerkzaamheid is aangeslagen. Verschillende 
bewoners maakten gebruik van 
het aanbod om met de door de 
vereniging beschikbaar gestelde 
speciale verf aan de slag te gaan. 
Hans Vuurpijl van de Irisstraat 120 
is een van die bewoners. 

Hij stuurde trots bijgaande foto’s 
van het resultaat van zijn zelfwerk-
zaamheid in.
Wilt u ook zelf aan de slag? 
Neem dan contact op via 
info@daalenberg.nl. U kunt dan 
de ‘Keim’ op ons kantoor afhalen.
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E indelijk kon er dan weer eens een gezellige be-
wonersbijeenkomst plaatsvinden. Na twee jaar 
dwingende Covidstilte vond een zestigtal be-

woners, onder wie gelukkig ook kinderen, elkaar op 27 
augustus bij een BBQ op het terras van de Papaverhof. 
 
De activiteitencommissie (Els Kempen, Liëtte Boersma 
en Mels Praat) had het groots aangepakt. Een zeer 
uitgebreide barbecuemaaltijd met aandacht voor de 
vegetariërs, gezellige zitjes, lifemuziek van het ge- 
weldige duo de ‘Heebie-Jeebies’ en attractieve 
kinderspelen. >> 

Eindelijk!
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Het weer werkte aardig mee en 
iedereen genoot van het gevarieerde 
eten en maakte van de gelegenheid 
gebruik om weer eens uitgebreid bij 
te praten. 
De kinderen vermaakten zich met 
middeleeuwse spelletjes en een door 
twee bestuursleden in volledige rid-
deruitrusting uitgevoerd spectaculair 
riddergevecht. Daarna werd (door 
Dali Praat) een les zwaardvechten 
gegeven. Onder de tonen van mid- 
deleeuwse muziek werden de 
kinderen die dat wilden vervolgens 
door ‘ridder Van Berestein’ tot rid-
der geslagen. Hun houten zwaard 
mochten ze mee naar huis nemen.
Rond een uur of negen was het de 
‘laatste ronde’ waarna vele helpende 
handen er voor zorgden dat alles met een uur was opgeruimd.
Iedereen die een bijdrage heeft geleverd om deze happening mogelijk te 
maken: namens alle aanwezigen: BEDANKT!
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D e droogte die in juli en augustus heerste deed 
ook het groen van de Papaverhof geen goed. 
Een deel van de jonge aanplant overleefde 

de aaneengesloten hoge temperaturen niet. Ook 
het sproeien van duizenden liters water kon dat niet 
voorkomen. Op verzoek van de Werkgroep Groen 
stuurde de gemeente tot tweemaal toe een sproeiwa-
gen naar onze hof, die de dorstige jonge aanplant van 
water voorzag. 
Ondertussen zijn de mannen van groenbeheer regel-

Groen

De sproeiwagen in actie

D e Werkgroep Groen was 
aanvankelijk enthousiast 
over de beplanting van 

de boomspiegels aan de kopkant 
van de hof. Desondanks werd 
de beplanting op de eerste dag 
van september vervangen door 
schelpen. De plantjes hadden 
sowieso te lijden van de droogte 
maar de tientallen hondenplassen 
die er dagelijks overheen gaan 
werden het groen uiteindelijk 
noodlottig. 

Sommige daken van fietsen- 
bergingen werden door de 
bewoners van schelpen voorzien 
maar daarop wordt Sedum (dat 
zijn kleine, watervasthoudende 
plantjes) geplant. 

Boomspiegels

matig met het verwijderen van onkruid in de weer. 
„Door herstructurering van de gemeentelijke dien-
sten en de vele bezuinigingen zijn momenteel voor 
heel Segbroek slechts vier hoveniers aan het werk. 
Eigenlijk betekent dat dweilen met de kraan open, 
maar we doen ons uiterste best om de boel op orde 
te houden”, legde een van hen uit. We geloven het 
graag, maar o zo jammer dat er onvoldoende ge-
meentelijke aandacht voor het zo kostbare groen in 
onze stad bestaat. Het betekent ook dat de wekelijkse 
onderhoudswerkzaamheden door de schoffelaars van 
onze eigen Werkgroep Groen structureel zullen zijn.

Besloten werd, ook al uit oogpunt 
van duurzaamheid, de schelpen in 
de boomspiegels te storten. Wel 
zo effectief. 

Rick Wesdorp en buurman Duane 
Groen (hoe toepasselijk!) namen 
vervolgens op hun vrije zaterdag 
de boomspiegels aan de ‘eiland-
kant’ van de hof stevig onder 
handen.

Rick en Duane aan de slag

De nieuwe bedeking
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H elaas heeft Peter Bras eind mei om private redenen de werkgroep 
verlaten. Het is fijn dat Peter tegelijkertijd voor een opvolger heeft 
gezorgd, te weten Tiago Rutgers (Klimopstraat 42) die met zijn 

bouwtechnische achtergrond onze werkgroep zal kunnen versterken.

Wijziging samenstelling Werkgroep Duurzaamheid  

DUURZAAMHEID

I n het weekeinde van 21 tot en met 23 oktober stond er in de Klimop-
straat een stoere afvalbak. Die werd door de gemeente Den Haag ge-
plaatst als laatste fase van de ‘Operatie Steenbreek’. Om te stimuleren 

dat tuinen steeds groener 
worden en zo ook meer 
kostbaar hemelwater kun-
nen opnemen werd de 
actie ‘Steenbreek’ op-
gezet. Verwijderde tuin- 
tegels worden gratis 
afgevoerd en de deel- 
nemers worden door de 
gemeente beloond met 
een keur van plantgoed. 
Een tiental bewoners 
deed mee, zodat aan het 
einde van de zondag de 
container tot boven de 
rand gevuld was.

Operatie ‘Steenbreek’

Plantjes uitzoeken

Caroline Hooghiemstra draagt
haar ‘steentje’ bij

Het resultaat

De bak wordt geplaatst

Bewoners Marijke van Dijk en
dochter Anouk deden ook mee
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D e werkgroep heeft zich de 
laatste maanden intensief 
beziggehouden met de 

mogelijkheden tot het voor be-
woners gratis laten aanleggen van 
Sedum op de fietsenschuurtjes 
van de laagbouw en de schuurtjes 
van de hoogbouw. 
Aangezien de staat van de daken 
van de schuurtjes in de hoog-
bouw, met name het onderhoud, 
de boeidelen en de draagkracht, 
eerst in kaart moet worden ge-
bracht zullen de plannen om 
Sedum bij de hoogbouw te plaat-
sen naar een later tijdstip worden 
verschoven.
 
Voor de laagbouw heeft het 
vanuit het bestuur en de werk-
groep geleid tot een inventari-
satie onder de bewoners, waaruit 
bleek dat 41 bewoners van het 
(door de gemeente gesubsi-
dieerde) aanbod gebruik wilden 
maken.
Over de laatste stand van zaken
(o.a. over de fasering) zijn de 
bewoners op 18 oktober door het 
bestuur en de werkgroep duur-
zaamheid geïnformeerd. 
Op vrijdag 21 oktober is door het 
Hoveniersbedrijf Universal Green-
field gestart met de aanleg van 
sedum. Eerst werd een bescher-
mende folie op het dakje ge-
legd en daarop werd een water 

Aanleg Sedum fietsenschuurtjes laagbouw   

De hoveniers aan het werk

Drukte in de tuin bij Loukie Nak

vasthoudende laag geplaatst. 
Daarop kwam het Sedum. De 
randen werden netjes met kleine 
kiezels afgewerkt en om verstop- 
ping van waterafvoer te voor-
komen werd een slim roostertje 
aangebracht. Het 
gehele proces werd 
door de gemeente 
gefilmd in het kader 
van een promotie 
voor ‘Groene Daken 
Den Haag’. Via deze 
organisatie ontvangen 

we subsidie voor deze duurzame 
actie. Hilde de Geest en Henri 
de Vries werden voor deze film 
geïnterviewd.
Het subsidietraject wordt ge-
regeld door Ingrid Vogels >>

Hilde de Geest en Henri de Vries 
nemen met de regisseuse hun tekst door
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D e werkgroep heeft onlangs alle bewoners een 
enquête gestuurd. Hierdoor hoopt de werk-
groep inzicht te verkrijgen over wat er bij de 

bewoners leeft wat betreft duurzaamheid. Op basis 
hiervan kunnen vanuit de werkgroep voorstellen aan 
het bestuur worden gedaan voor de besteding van de 
€ 20.000 die het bestuur jaarlijks aan de werkgroep 
beschikbaar heeft gesteld voor relatief kleinere duur-
zaamheidsmaatregelen.

Enquête onder alle bewoners over
duurzaamheid 

V erlaag uw energie- 
rekening met de ‘Direct 
Bespaaractie’. Via deze 

actie kunt u gratis energie-
besparende maatregelen bij u 
thuis laten installeren. Kleine 
maatregelen zoals ledverlichting 
en tochtstrips hebben vaak al veel 
effect op uw energieverbruik. 
De ‘Direct Bespaaractie’ is be-
doeld voor iedereen in Den Haag 
met een koop- of huurwoning. De 
gemeente heeft drie bedrijven 
ingehuurd die de materialen gra-
tis bij u installeren. De gemeente 

Bespaar energie met
de ‘Direct Bespaaractie’
van de gemeente
Den Haag 

Het resultaat mag er zijn!

van Green2Live, een organisatie die zeer actief is op 
het gebied van groene daken en in nauw contact staat 
met onder meer Duurzaam Den Haag. Zij faciliteert het 
aanvragen van subsidies bij de gemeente Den Haag 
en het Hoogheemraadschap Delfland. Zie eventueel 
voor nadere informatie de website: 
www.green2live.net. Via Green2 live is inmiddels bijna 
11.000 m2 groen dak aangelegd.

Den Haag maakt dit mogelijk 
in samenwerking met Haagse 
wijkinitiatieven, sociale onderne-
mingen en stichtingen.
Geïnteresseerd? Ga dan naar de 
gemeentelijke website 
www.duurzamestad.denhaag.nl 
en kijk welke mogelijkheden er 
zijn.

Papaverhof 4
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O p de laatste dag van 
augustus overleed op 
87-jarige leeftijd onze 

bewoonster Mieke de Wit. 
Mieke, tijdens haar werkzame 
leven kleuterjuf, betrok 55 jaar 
geleden met haar gezin de 
woning Papaverhof 23. 
Alleen tijdens haar laatste weken 
verbleef ze in een hospice, alwaar 
ze tot haar grote genoegen 
veel bezoek van omwonenden, 
vrienden en bekenden ontving. 
Na haar overlijden werd Mieke, 
op haar verzoek, opgebaard in 
de woning aan haar zo geliefde 
Papaverhof. Het vele bezoek dat 
zich tijdens de door haar kinderen 
georganiseerde ontvangsten 
aandiende, haalde vele goede 
herinneringen en anekdotes over 
Mieke op. 

Overleden

E en week later overleed onze medebewoonster Mary Kulk. 
Mary woonde met haar echtgenoot Peter in de Klimopstraat 21 en werd 
slechts 61 jaar. Ze was al geruime tijd ziek maar desondanks nam ze zitting 

in de werkgroep duurzaamheid van onze vereniging. Ook op deze plek danken 
wij Mary voor haar inzet.
Wij wensen beide families veel sterkte met de verwerking van hun verlies.
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I n september ontvingen alle bewoners 
een brief van twee studenten van de 
Nederlandse Film en Televisie 

Academie. Zij waren op zoek naar een 
geschikte woning als filmlocatie. Om een 
lang verhaal kort te maken: de studenten 
(Koen Hueber en Lin Bartraij) draaien van 
21 november tot en met 12 december de 

Filmopnamen in Papaverhof 23

O p een avond in augustus 
bemerkte onze bewoon-
ster Caroline Hooghiem-

stra tijdens het uitlaten van haar 
hondjes iets vreemds. Een groot 
stuk jong groen aan de kant van 
het terras bij de Klimopstraat 

Mysterieus voorval

D aal en Berg is lid van de 
‘Vrienden van Den Haag’, 
de waakhond die de 

gemeentelijke plannen voor- en 
soms ondoorgrondelijke cap-
riolen- rond onze leefomgeving 
scherp in de gaten houdt. Op 
woensdag 14 september hielden 
de Vrienden een ledenbijeen-
komst in het Theater aan het 
Spui en onze vereniging was daar 
uiteraard bij vertegenwoordigd. 

Bijeenkomst Vrienden van Den Haag

opnamen voor hun film ‘Ik zie alleen beelden’ in het 
leegstaande pand Papaverhof 23. Margot en Jeroen 

Degen hebben er voor gezorgd dat de 
woning van Mieke de Wit sneller dan 
gepland leeg wordt opgeleverd, zodat het 
pand tijdig voor de opnamen beschikbaar 
is. Er werd voor deze periode een zoge-
naamde ‘locatieovereenkomst’ met de 
filmacademie afgesloten. Daarin worden 
een vergoeding en zekerheidsstelling 
geregeld.

bleek platgetrapt. Bij nadere 
beschouwing bleken vele planten 
uit de grond gerukt en toen Caro-
line nog beter keek, ontdekte ze 
daaronder een goed gecamou-
fleerde fiets. Eigenhandig tilde 
ze de in goede staat verkerende 
tweewieler op het terras. Daarna 
nam ze nog een ander bedekt 
voorwerp waar: het bleek een 
rugzak. Thuisgekomen bleek deze 
onder meer een portemonnee 
met betaalkaarten te bevatten en 
een rijbewijs van een man met 
een buitenlandse naam. 
De politie wilde geen aangifte 
opnemen: de spullen kon Caro-
line afgeven bij de gemeente. 
Dat vond ze te gortig. Na inten-
sief speurwerk heeft ze de eige-
naar achterhaald. Die haalde een 
paar dagen later dankbaar zijn 
bezittingen op. Hij bleek tijdens 

het stappen in Scheveningen 
te zijn gedrogeerd en kon zich 
werkelijk niet meer herinneren wat 
er was gebeurd. Ze doet er niets 
mee, maar Caroline is wel nieuws-
gierig naar wat er zich ergens 
in week 33 rond de Papaverhof 
heeft afgespeeld. Iemand iets 
gezien of gehoord? Laat het haar 
weten.

Voorzitter Rupert van Heijningen 
(commissaris bij Daal en Berg) 
gaf een overzicht van de laatste 
wapenfeiten van de vereniging en 
gaf een serieuze doorkijk naar de 
aankomende activiteiten.
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V illa Cavrois is een modernistische villa ge-
bouwd tussen 1929 en 1932 in Croix door 
de Franse architect Robert Mallet-Stevens in 

opdracht van Paul Cavrois, een industrieel uit Roubaix.
De villa, in de omgeving van Lille, is een Frans Rijks-
monument. De Nederlandse Monique Teunissen, ver-
bonden aan de ‘Vrienden van Villa Cavrois’ bezocht 
vorig jaar ons complex en dat leidde tot een verzoek 
om een rondleiding van een groep van 30 Franse 
architectuurliefhebbers. Zij zouden tijdens een vier-
daagse tocht langs Nederlandse gebouwen en musea 
ook graag De Papaverhof bezoeken. Dat gebeurde 
uiteindelijk op zaterdagmiddag 1 oktober. Onze 
-Franse- bewoner Adrien Etienne was zo vriendelijk 
om tijdens de presentatie te tolken, zodat iedereen 
optimaal geïnformeerd werd over de bijzonderheden 
van ons complex. Na een tussenstop in café De Poort 

Bezoek ‘Vrienden van Villa Cavrois’

Aankomst per touringcar

Villa Cavrois

Tolk Adrian wordt bedankt

R uim een jaar geleden sloot onze vereniging 
zich aan bij de Haagse ‘Vrienden Monumentaal 
Erfgoed’. De vereniging is opgericht vanuit een 

samenwerking tussen Stadsherstel Den Haag en de 
Stichting Monumentenfonds. De jonge vereniging 
stimuleert de aandacht voor het gebouwde erfgoed 
in Den Haag en omgeving. Voor een nadere kennis-
making met Daal en Berg bezochten twee bestuurs-
leden, onder wie de voorzitter Floor Schipper, en tien 
‘gewone’ leden ons complex. Ze werden ontvangen 
door Henri de Vries en Jos Praat. Na een inleiding 
op het verenigingskantoor werden, met veel en-
thousiasme en nieuwsgierigheid, twee laagbouw-
woningen bezocht. Ook privépersonen kunnen zich bij de actieve VME aansluiten. Interesse? Kijk dan op
www.vriendenmonumentaalerfgoed.nl. De contributie voor particulieren bedraagt € 30,- per jaar.

Nog meer ‘Vrienden’

en de nodige ‘tres magnifiques’, ‘o-la-la’s’ en ‘merci 
beaucoups’ plus de vriendelijke uitnodiging om vooral 
snel in Croix langs te komen, vertrok het gezelschap 
(per touringcar) richting Utrecht.
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O p dinsdag 30 augustus informeerde een 
waakzame bewoner ons dat internetoplichters 
in de wijk actief zijn. Het betreft een sterk ver-

haal van gratis glasvezelaansluitingen door ‘Prime 
Capital Partners’. Daal en Berg zou als vereniging aan 
een en ander meewerken, terwijl ons hiervan niets be-

Oplichters actief

L aura van den Boogert zag 
het vanuit haar auto ge-
beuren en wist: dat gaat mis. 

En inderdaad, een vrachtauto van 
de Sligro ramde op donderdag 
27 oktober vol een lantaarnpaal 
op de hoek Klimopstraat/Iris-
straat. De paal knakte bij de voet 
en viel diagonaal in de tuin van 
Hans en Hennie Hoops.

Dat gaat mis!

kend is. Er werd daarom direct een brief aan alle 
bewoners gestuurd met het advies resoluut de deur te 
sluiten wanneer iemand zich met een dergelijk verhaal 
meldt. Wees altijd waakzaam voor types die aanbellen 
met bijzondere voorstellen en reageer nooit op vragen 
over bankgegevens!!

Op social media ging de vraag 
rond of ’ie het nog wel zou doen 
of niet. In de avond bleek dat de 
paal nog steeds functioneerde. 
En dat was dan ook het enige 
grappige aan dit incident, waarbij 
gelukkig geen persoonlijk letsel 
ontstond. Even voor het voorval 
had bewoner Jeroen de Cler zijn 
elektrische auto vanaf de plek 
van het ongeval gelukkig net om 
de hoek naar de laadpaal in de 
Irisstraat gereden. Ander was de 
schade nog groter geweest. Laat 
op de avond was de gemeente 
ter plekke om de paal in mootjes 
te zagen en af te voeren. 
Maandag 31 oktober had de ge-
meente alweer een nieuwe paal 
geplaatst: chapeau!
Hierbij een stripverhaal in foto’s 
van Laura van den Boogert,
Anouk Wennen en Vera Hoog-
hiemstra, die de gebeurtenissen 
voor u vastlegden.
Het wordt langzamerhand eens 
tijd, teneinde nog meer onheil te 
voorkomen, dat dergelijke grote 
vrachtwagens onze smalle straten 
niet meer in mogen. 
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V ia commissaris Rupert van 
Heijningen en historicus 
Jan van der Ploeg kwa-

men we in bezit van een print van 

25-jarig huwelijk echtpaar Wils

O p de ochtend 
van 21 augus-
tus regende 

het stevig. Doordat 
tegelijkertijd de zon 
doorbrak, stond er 
een indrukwekkende 
regenboog boven 
ons complex. We zijn 
direct naar de beide 
einden gerend, maar 
de pot met goud was 
inmiddels al door 
andere liefhebbers 
meegenomen….

Niet gevonden

Foto: Anneleene Cruijsen

een bijzondere menukaart. 
Het betreft een diner op 1 april 
1939 in hotel de Witte Brug, ter 
gelegenheid van het 25-jarig 

huwelijksfeest van het echtpaar 
Jan Wils, de architect van ons 
complex.
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O ok in onze buurt komen ondergrondse con-
tainers voor restafval. Vanwege onze status 
als rijksmonument worden er in de straten die 

tot ons complex behoren geen containers geplaatst. 
De dichtstbijzijnde stortplaatsen zijn in de Irisstraat 
(oneven zijde), Klimopstraat/Magnoliastraat en het 
Irisplein gesitueerd. Zo staat te lezen op de website 
www.oracbloemenbuurt.denhaag. 

Ondergrondse afvalcontainers

D aal en Berg is aangesloten 
bij het Haags Hofjesbe-
raad. In de laatste bijeen-

komst van dit overlegorgaan vond 
een bespreking van de wachtlijs-
ten plaats. De vertegenwoordiger 
van Rusthof, een prachtig hofje in 
de Parkstraat, meldde twee be-
schikbaar komende woonruimten 
en verzocht om dit breder bekend 
te maken. Daaraan voldoen wij 
graag:

‘In hofje Rusthof, centraal gelegen 
aan de Parkstraat 41-61, komen 
binnenkort twee woonruimtes 
beschikbaar: een appartement 

Wachtlijst Rusthof

In wijkgebouw de Hyacint:
19 januari: 20.00 uur informatieavond wijziging 

statuten en huishoudelijk regelement 

Zet het vast in uw agenda

op de tweede verdieping en een 
woning met een ingang op de 
begane grond met een boven-
verdieping. Alleenstaande vrou-
wen van 55 jaar of ouder met 
een bescheiden inkomen worden 
van harte uitgenodigd om te 
reageren. Huisdieren zijn niet 
mogelijk. 
Informatie bij de beheerster, mev-
rouw J.E.L. Wanders-Lem, Park-
straat 41, 2514 JD Den Haag, 
beheer@hofjerusthof.nl, 
tel.nr. 070-3605163.’


